
Bestyrelsesmøde Silkeborg City Lokalråd 
10/2 2024 

Pernille, Jytte og Finn har meldt afbud. Finn kommer senere.  

 

* Godkendelse af referat  

 Godkendt. 

* Bent gennemgang års regnskab 

 (indsendt regnskab til Silkeborg Kommune) 

Resultat 2023: 3.643,- 

I år har vi fået 10.000 fra kommunen. Beløbet er sat op fra 6.000 

Danske bank har hævet gebyret, men det kan stadig ikke gøres billigere. 

  

* Silkeborg Bibliotek  

Afholder "Morgenpolitik" hvor dagsorden er punkter fra det kommende byrådsmøde  

Fint arrangement, men det kan være svært at deltage i, når man arbejder.  

Man kan bare komme. Oversigt findes på biblioteket.  

  

* Nyt fra møde Fredensgaard  

Jens er med i gruppen. De er meget lydhøre. De har lavet vinduer også i børnehøjde, så man kan kigge ind. I 

marts bliver der lavet et udkigstårn med informationstavler, når man kan følge med. Der bliver 400 p-

pladser. 270 er til bygningen. Evt. en tredje etage til parkering. Efter konfirmationerne i 26 begynder man at 

grave omkring kirken. Vil lave events, så man kan følge med. De regner med at være færdige i 26/27 

  

* Nyt fra møde Byrumsforsøg Søfronten  

Fra petaque-banen til broen ved jyske bank bliver der et grønt, rekreativt område. Nordeafonden har givet 

200.000 og kommunen giver 200.000. Der er snak om at lave et privat kajak-hotel, hvis der er penge til det. 

Regner med åbning starten af juni. Naturformidler fra Aqua, pølser mm fra coop m.m. Evt. et stop på 

Silkeruten. Bliver baseret på frivillighed. Finn og Jens er med til møderne.  

  

* Hvilke mærkesager skal vi arbejde med i år + datoer for møder 

 - Flere cykelparkeringer – alle steder hvor gågaderne begynder. Stativet på torvet er tit overfyldt, så folk 

parkerer andre steder.  



Supercykelstier – når de kommer ind til byen, er de ikke markeret ordentligt. Der mangler information. 

Måske skal vi indkalde nogen fra kommunen til at komme og snakke med os om det. Evt. på vores næste 

møde. (Ikke borgermødet) 

 - Affaldssortering i gaderne. En ekstra til plastik og metal. Der snakkes om at indføre genbrugskrus med 

pant, så man slipper for pap- og plastikkrus. Hyppigheden af tømninger kan øges, eller der skal være flere, 

så folk kan komme af med deres affald.   

 - Kunne man lave den gamle pølsevogn om til turistinformation? ”Silkeborg-guiderne”. Hvad med at spørge 

ældresagen, om de vil hjælpe? Problemet er blandt andet, at vi hører under ”Visit Århus”. Det bøver ikke 

være kommunalt. Det kan være frivilligt arbejde.  

 - Vi havde punkter om gadespejle, som ikke er blevet til noget. De mangler stadig. Bryggerigården, Lille 

Søgade m.m. 

 

 - Det kunne være fint at få lavet et årshjul. Jens og Per og Finn. 

Fast dagsorden hver anden måned. Tirsdag d. 9/4 16.30, 4/6 16.30  

 

  

* Hvordan forholder vi os til politik når vi arbejder med et emne 

  

* Forretningsorden 

Pernille sendte den med det sidste referat. Vi skal have en fast dagsorden. Status på aktiviteter og 

handlingsplaner. Nyt fra diverse, Evt. Temaer, næste møde og eventuelt.  

Vi kan kigge på forretningsordnen samtidig med, vi laver årshjulet.  

  

* Søge Sundheds og Nærhedsudvalget pulje. Feks bymøbler, kryds og bolle på hjul ca. 5000kr  

Vi kan søge op til 45.000 

Jens og Finn søger, blandt andet til søfronten (Inden 15/3)  

  

* Referat sendes til Byplanansvarlig = 

Birgit Delcomyn Holst  

Mail : bho@silkeborg.dk  


